
 

 
 
 
 

ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Caràcter:  ordinària 
Data: 10 de gener de 2024 
Convocatòria: primera 
Horari: de les 20 hores a les 21.10 hores 
Lloc: sala de plens del consistori 
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Jordi Colomí i Massans, alcalde (UPM) 
Sra. Anna Company i Coll, primera tinenta d’alcalde (ERC-AM) 
Sr. Jordi Roura i Pujol, segon tinent d’alcalde (OTE-AMUNT) 
Sr. Josep Martinoy i Casademont, tercer tinent d’alcalde (UPM) 
Sra. Anna Bonada i Pérez, quarta tinenta d’alcalde (UPM) 
Sra. Dúnia Oliveras i Bagué, cinquena tinenta d’alcalde (UPM) 
Sr. Genís Pigem i Olivé, regidor (UPM) 
Sr. Cristina Viegas i Lobato, regidora (UPM) 
Sr. Jordi Oliver i González, regidor (ERC-AM) 
Sr. Raul Sánchez i Doblado, regidor (OTE-AMUNT) 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, regidor (Compromís-Ara PL) 
Sr. Marcos Aladid i Gurillo, regidor (Compromís-Ara PL) 
Sra. Alexandra Pibernat i Busquets, regidora (L’EST-TE) 
Sr. Ramon Siliceo i González, regidor (L’EST-TE) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, regidor (JUNTS-CM) 
Sra. Annamaria Mercader i Sais (JUNTS-CM) 
Sr. Ramon Moreno i Aranda (PSC-CP) 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Pere Serrano i Martín, secretari 
 
Excusa assistència Sr. Jordi Estragó, interventor accidental.  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal 
i de règim local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar 
els assumptes inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
 
 
 
 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

A) PART RESOLUTIVA  
 

1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL 21 DE 

DESEMBRE DE 2023. 

D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, el Sr. Alcalde cedeix la paraula al secretari, perquè pregunti si algun membre 
de la corporació vol formular alguna observació sobre l’acta de la sessió anterior, la 
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sessió ordinària del 21 de desembre de 2023, i que s’ha distribuït, conjuntament amb la 
convocatòria.  
 
 
Dit això, es sotmet l’acta a votació i aquesta queda aprovada amb la següent relació de 
vots:  
 
A favor: 

- UPM (Sr. Colomí, Sra. Bonada, Sr. Martinoy, Sra. Oliveras, Sr. Pigem i Sra. 
Viegas) 
- ERC-AM (Sra. Company i Sr. Oliver) 
- OTE-AMUNT (Sr. Roura i Sr. Sánchez) 
- PSC-CP (Sr. Moreno) 

 
Abstencions: 

- Compromís-PL (Sr. Cordon i Sr. Aladid) 
- L’EST-TE (Sra. Pibernat i Sr. Siliceo) 

 
En contra: 

- JUNTS-CM (Sr. Puig i Sra. Mercader) 
 
 
2. APROVACIÓ INICIAL DEL PLA LOCAL DE PREVENCIÓ DE RESIDUS 
MUNICIPAL DE TORROELLA DE MONTGRÍ 2023-2029.// EXP. B111.2-4/2023 
(UNITAT DE TERRITORI I SOSTENIBILITAT). 
 
A petició de l’alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de 
Promoció del Territori, Promoció Econòmica i Turisme del 4 de gener de 2024, el qual 
es transcriu íntegrament a continuació:  
 
»El secretari llegeix el dictamen que es transcriu íntegrament a continuació: 
 

«ANTECEDENTS 
 
Atès a l’informe 4096/2023, de 27 de desembre, elaborat per la tècnica de Medi 
Ambient i que es transcriu íntegrament a continuació:  
 

«FETS O ANTECEDENTS 

 
1.- L´Ajuntament de Torroella de Montgrí no disposa d´un pla vigent en relació 
a l´aplicació de polítiques de prevenció de residus municipals. Al llarg de 2022 
i 2023 s´ha redactat el Pla Local de Prevenció de Residus Municipals de 
Torroella de Montgrí (PLPRM), amb l´objecte d´impulsar estratègies locals de 
prevenció de residus municipals i donar compliment a l´actual legislació, que 
fixa objectius, tant a nivell de reciclatge com de prevenció de residus. 
 
2.- Els índexs de recollida selectiva al municipi de Torroella de Montgrí, en l´any 
2022 varen ser de l´ordre del 40,36 % del total dels residus, però les Directives 
Europees així com els programes de prevenció i gestió de residus de la 
Generalitat de Catalunya, fixen objectius més alts, com el d´assolir una mitjana 
de recollida selectiva del 65 % en l´any 2025. Aquest fet posa de manifest, la 
necessitat de realitzar a Torroella de Montgrí un esforç especial per assolir els 
nous objectius.  
 
3.- El Pla Local de Prevenció de Residus 2023-2029 és un document  estratègic 
que ha de servir de guia per assolir els objectius de prevenció, de reutilització i 
de reciclatge dels residus municipals de Torroella de Montgrí en els pròxims 6 
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anys, i avançar cap a l´assoliment del residu zero, tant a nivell quantitatiu com 
qualitatiu.  
 
4.- El Pla Local de Prevenció de Residus de Torroella de Montgrí s´estructura 
en dos fases:  
 
Primera Fase.- Diagnosi de la gestió de residus en relació a la prevenció, 
realitzat en el període de desembre de 2022 a març de 2023, on s´ha analitzat 
la gestió, l´evolució i l´assoliment dels objectius normatius dels residus de 
Torroella de Montgrí, des de 2010 a 2022. 
 
Segona Fase.- Línies estratègiques i plans d´acció, realitzat en el període 
d´abril a setembre  de 2023, on a partir de l’anàlisi de diagnosi s´han proposat 
un total de 26 accions organitzades en  7 línies estratègiques: 
 

L0. Pla de comunicació 

L1. Prevenció de la generació de la matèria orgànica i del malbaratament 
alimentari 

L2. Reducció de la utilització d´envasos lleugers i de plàstics d´un sol ús 

L3. Minimització de l´ús de paper 

L4. Reutilització i preparació per a la reutilització de voluminosos, tèxtils 
i AEEs 

L5.Incorporació de criteris de prevenció en la millora de la recollida 
selectiva 

L6. Ambientalització d´actes i festes 

L7. Adaptació de les ordenances municipals i ambientalització de 
l´administració  

 
 
5.- El Pla Local de Prevenció de Residus Municipals concreta objectius 
qualitatius i quantitatius, que estan alineats amb els objectius estratègics del 
PRECAT-20 del Programa General de Prevenció i Gestió de Residus i 
Recursos de Catalunya:  
 
5.1. Objectius qualitatius  
 
- Potenciar la gestió dels residus com a recursos. 
- Contribuir, des d´una perspectiva de cicle de vida, a la lluita contra el canvi 

climàtic i altres impactes associats a la gestió de residus i a l´ús de 
recursos. 

- Protegir el sòl com a medi bàsic i recurs de caràcter no renovable. 
- Reduir la generació de residus, impulsant la prevenció i particularment la 

reutilització. 
- Fomentar la preparació per a la reutilització de residus. 
- Incorporar en els hàbits de la vida quotidiana accions que fomentin e 

consum responsable i immaterial.  
- Incrementar la valorització del conjunt de residus, particularment la 

valorització material, des d´una òptica de l´economia circular i baixa en 
carboni. 

- Fer transparent i sostenible econòmicament la gestió dels residus.  
- Aconseguir el compromís dels agents econòmics per avançar en la 

prevenció. 
- Promoure i reactivar les possibilitats de reutilització i reparació. 
- Fomentar l´ús de les tecnologies de la informació i de la comunicació (TIC) 

com a canals d´informació a la població i de promoció dels productes 
reutilitzables, accions a favor de la reparació, centres de segona mà, etc.  

- Suprimir progressivament la disposició de residus valoritzables. 

Secretaria_plens

Expedient 3171ENIF: P1721200B

Decret Nº 464 de 09/02/2024 "Acte del Ple del 10 de gener de 2024" - SEGRA 1188

La comprovació de l'autenticitat d'aquest document i resta de la informació està disponible a https://torroellademontgri.sedipualba.es/

Codi Segur de Verificació: HECA AAUJ Y4RX 2E2D FRZJAJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ

SIGNAT PER

L'A
lca

ld
e

Jo
rd

i C
ol

om
í M

as
sa

na
s

9/
2/

20
24

SEGELL

Do
cu

m
en

t i
nc

or
po

ra
t a

l l
lib

re
 d

e 
re

so
lu

cio
ns

9/
2/

20
24

Pàg. 3 de 14

https://torroellademontgri.sedipualba.es/firma/infocsv.aspx?csv=HECAAAUJY4RX2E2DFRZJ
https://torroellademontgri.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=40067&csv=HECAAAUJY4RX2E2DFRZJ
https://torroellademontgri.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=40144&csv=HECAAAUJY4RX2E2DFRZJ


 

 
 
 
 

Incrementar la sensibilització i el grau de coneixement de la ciutadania 

sobre les implicacions dels seus actes de consum en la generació de 

residus.  

- Maximitzar la implicació i interrelació de les persones amb les accions de 
gestió i prevenció de residus.  

 
5.2. Objectius quantitatius: 
 
- Reduir, pel 2025, un 13% dels residus generats per càpita al municipi 

respecte als generats per càpita en el 1010. ( Atès la alta estacionalitat  de 
Torroella de Montgrí, per l´any 2025 Torroella de Montgrí haurà d´assolir 
una generació per càpita de 534 kg/hab/any. 

- Reduir, pel 2030, un 20 % dels residus generats per càpita al municipi 
respecte als generats per càpita al 2010. La generació per càpita haurà de 
ser de 491,9 kg/hab/any. 

- Assolir, com a mínim, un 55 % de reciclatge; com a mínim un 5% en pes 
de residus generats s´han d´haver destinat a  PxR el 2025. Per tal d´assolir 
un % de reciclatge del 55%, s´estima que l´índex de recollida selectiva ha 
de ser, com a mínim, 10 punts percentuals superior, és a dir, del 65%. 

- Assolir, com a mínim un 60% de reciclatge; com a mínim un 10 % en pes 
de residus generats s´han d´haver destinat a PxR el 2030.  

- Assegurar que el 100 % dels residus siguin tractats abans de ser destinats 
a dipòsits controlats. 

- Reducció d´un 90 % les bosses de plàstic d´un sol ús.  
- Valorització material toral de la matèria orgànica del 60% 
- Incrementar la qualitat de la recollida selectiva de la FORM i envasos, 

assolint un nivell d´impropis inferior al 10% en pes de FORM i inferior al 25 
% en pes d´envasos. 

- Valorització material total d´envasos del 75% 
- Preparació per a la reutilització de RAEE del 5%. 

 
 
FONAMENTS DE DRET I/O NORMATIVA APLICABLE 

 
- Directiva (UE) 2018/851 del Parlament Europeu i del Consell, de 30 de 

maig de 2018, per la qual es modifica la Directiva 2008/98/CE sobre els 
residus. 

- Directiva (UE) 2018/852 modifica la Directiva 94/62/EC . 
- Directiva 2015/720/UE per la qual es modifica la Directiva 94/62/CE en 

referència a la reducció del consum de bosses de plàstic  
- Programa estatal de prevenció de residus 2014-2020 
- Pla Estatal Marc de Gestió de Residus (PEMAR) 2016-2022 
- Llei 7/2022, de 8 d´abril, de residus i sòls contaminants per una economia 

circular. 
- Real Decret 1055/2022 d´envasos i residus d´envasos  
- Programa general de prevenció i gestió de residus i recursos de Catalunya 

2013-2020 (PRECAT20) 
 
 
CONCLUSIONS I PROPOSTA DE RESOLUCIÓ 

 
Per tot l´anterior proposo: 
 
Primer. Aprovar inicialment  per Ple el Pla Local de Prevenció de Residus 
Municipal de Torroella de Montgrí 2023-2029 i sotmetre l´acord del Ple a 
informació pública durant el termini de trenta dies hàbils, mitjançant la inserció 
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dels anuncis corresponents al Butlletí Oficial de la Província (BOPB) i a la seu 
electrònica, als efectes d´examinar-lo i formular al·legacions.  
 
Segon. Donar trasllat del present informe a Secretaria.»  

 
 
Per tot això exposat, es proposa al Ple municipal l’adopció del següent:  
 
ACORD.- 
 
Primer.- Aprovar inicialment el Pla Local de Prevenció de Residus Municipal de 
Torroella de Montgrí 2023-2029.  
 
Segon.- Sotmetre aquest acord i el citat Pla a informació pública durant trenta dies 
hàbils, mitjançant la inserció d’un anunci al Butlletí Oficial de la Província (BOP) de 
Girona i a l’e-tauler d’anuncis.»  

 

 
Intervencions:  
 
Sr. Alcalde: assenyala que la idea era aprovar el pla el 2023, però s’ha endarrerit. També 
comentar que el grup de l’EST ha demanat no aprovar el pla inicialment perquè alguns 
punts no son clars. Afegeix que anem just de temps amb aquest tema, i que es va 
comprometre de fer una reunió amb l’equip del pla i tot el ple, però la urgència en 
l’aprovació inicial es manté, ja que hi ha subvencions que en depenen.  
 
Espera que en aquest procés, que es pot allargar dos o tres mesos, hi ha temps suficient 
per aclarir dubtes i fer al·legacions per millora el pla i tenir-les en compte. 
 
Per tant es tiraria endavant amb l’aprovació inicial, tenint en compte que la definitiva no 
es faria abans de dos mesos, per tal de conèixer en profunditat el pla i poder fer 
aportacions.  
 
Sr. Puig: bona nit i bon any. No tinc dubtes del document, els percentatges son correctes, 
però em preocupa el que no diu, ja que no hi ha propostes clares, com ara vigilar les 
bateries de contenidors amb càmeres. Ja que al final ara s’està fent malament, ja que 
els que ho fan bé no tenen premi. Així es va dir als pressupostos i ordenances. Jo no sé 
veure propostes en el document, per molt que el document s’aprovi ara inicialment, 
essent tant coix. Creiem que és un document incomplert en quant a que hi falta molt, i 
caldria deixar-lo sobre la taula per reunir-nos i completar-lo. 
 
Sr. Siliceo: espero que tots els regidors i regidores s’hagin llegit les 101 pàgines del 
document per parlar amb propietat, i voldria saber el preu que s’ha pagat al redactor del 
pla, i si s’ha subvencionat alguna cosa pel consell comarcal.  
 
Sr. Alcalde: us farem arribar el preu i subvencions.  
 
Sr. Siliceo: en relació al pla, veiem errors de dos tipus; econòmics, a la pagina 24 taula 
15, imputa un cost de despeses d’amortització del anterior contracte de 76 mil euros, i 
quan Urbaser va pagar a Fomento les amortitzacions pendents, van ser uns 400 mil 
euros. El regidor assenyala altres errors del document sobre les amortitzacions mal 
calculades comparant les dos quantitats assenyalades.  
 
Tampoc em sembla bé barrejar tot en el rebut, com ara neteja platges.  
Tampoc diferenciar recollida domèstica de la real. 
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Tampoc diferènciar el nombre de turistes, ni que els turistes no reciclen, ni el factor 
distorsionador dels càmpings.  
En comptes d’analitzar Torroella i l’Estartit diferenciant-ho, ho fiquen tots dos dintre del 
mateix sac, i potser Torroella podria ser un rural turístic, cosa que afecta als futurs plans.  
 
L’empresa crea un “franquenstein”, que es diu NECTA, amb un càlcul de població que 
s’acosta a 17.500 persones, obviant la realitat de l’Estartit i Torroella, amb problemes 
diferenciats.  
 
Spora ha fet també el pla de residus d’Ontinyent, i han tingut en compte el nucli urbà i 
els disseminats. La feina sembla que l’han fet millor a Ontinyent que a Torroella.  
 
En el punt 7, línies estratègiques ,veiem mancances, ja que no sembla un estudi seriós. 
En aquest apartat és parla de mercat de segona mà de Torroella, i desconeixem si és 
un “cortar pegar”. De fet Espora sembla una empresa que no te massa bona fama, 
perquè sembla que utilitza massa el cortar-pegar.  
 
Sabem que el tema de residus és un desastre al Consell Comarcal, i Espora sembla que 
es un segon desastre. El municipi té dos mercats, i no un.  
 
El regidor continua assenyalats diferents aspectes del pla que considera insuficients i 
no s’han tingut en compte factor com el turístic, que distorsiona el servei de residus, 
assenyalant que es un estudi que podria servir per qualsevol municipi.  
 
També a l’apartat 8 es presenta un pla financer de 1,8 milions d’euros.  
Estem en contra del pla, però pretenem el millor pla pels propers anys, i aquest no ho 
és.  
 
Voldria apel·lar als regidors i regidores del ple a votar en contra per fer un pla 
d’excel·lència.  
 
Sr. Cordon: llegit el document, sembla una bona declaració d’intencions, però es queda 
aquí. S’ha arribat ara a un caos, i moltes mesures es podrien haver adoptat abans. 
Aquest pla es presenta a les informatives sense explicació, i per més “inri”, ens va dir 
que ens convocaria a una reunió sobre això. Una explicació hauria estat bé abans de 
les informatives, i així potser ens hauríem abstingut.  
 
Dit això, no podem donar un vot de confiança, amb un pla carregat de bones intencions 
i no gaire res més.  
 
Sr. Alcalde: en certs moments, en les explicacions que he sentit, sembla que s’han 
barrejat els objectius el pla amb un estudi previ per fer una nova plica. Jo no m’atreviria 
a criticar a una empresa que té la seva vàlua. Es un pla que s’ha fet en 7 o  8 mesos, 
amb una empresa de reconegut prestigi, i els treballs que s’han fet són evidentment 
bones intencions, però marquen una línia a seguir. Abans del ple vaig dir que faríem una 
reunió, i tindrem aquestes setmanes per fer una reunió ja que no ho hem pogut fer-la 
abans.  
 
També dir que la confiança en la tècnica municipal és total i espero que després de les 
reunions a fer, s’aclarissin els dubtes i qüestions, amb valoració tècnica inclús. I també 
que el sentit del vot canviï en l’aprovació definitiva. Aquestes apreciacions les voldria 
veure davant de l’equip tècnic que ha treballat la qüestió. Els objectius del pla són els 
correctes, i no estem lluny d’aquests objectius i percentatges. Ara amb la feina que ja 
s’ha començat amb diferents accions, aconseguir els objectius no ha de ser una quimera 
sinó que cal que es reflecteixi el més aviat millor.  
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Sr. Siliceo: la plica anterior tenia un peatge de 400 mil euros, i la d’ara tindrà més d’un 
milió dos-cents mil euros. També les línies que contempla el pla no preveu l’Entitat 
Municipal Descentralitzada de l’Estartit. I la fama de la empresa deriva de coneixements 
que tenia el Consell Comarcal.  
 
Sr. Puig: es porta un document a aprovació amb un tema sobre el que no s’ha fet cap 
reunió i això no és la primera vegada que passa. Ens abstindrem perquè ens falten 
dades i veurem que diuen a l’aprovació definitiva.  
 
 
Votacions:  
 
 
 

A favor:  
 

- UPM (Sr. Colomí, Sra. Bonada, Sr. Martinoy, Sra. Oliveras, Sr. Pigem i Sra. 
Viegas) 
- ERC-AM (Sra. Company i Sr. Oliver) 
- OTE-AMUNT (Sr. Roura i Sr. Sánchez) 

 
 
En contra:  
 

- Compromís-PL (Sr. Cordon i Sr. Aladid) 
- L’EST-TE (Sra. Pibernat i Sr. Siliceo) 

 
 
Abstencions: 
 

- JUNTS-CM (Sr. Puig i Sra. Mercader) 
- PSC-CP (Sr. Moreno) 

 
 
 

3. APROVACIÓ DE LA MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE COMPROMÍS AMB 

TORROELLA I L’ESTARTIT-ARA PL I JUNTSXCATALUNYA PER A LA 

MODIFICACIÓ DEL TEXT REFÓS DE LA LLEI MUNICIPAL I DE RÈGIM LOCAL DE 

CATALUNYA.// EXP. A120.1-5/2023 (SECRETARIA). 

A petició de l’alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració, Serveis Generals i Serveis Econòmics del 4 de gener de 2024, el qual 
es transcriu íntegrament a continuació:  
 

»El secretari llegeix la moció que es transcriu íntegrament a continuació:  
 

    «MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS COMPRIMIS amb TORROELLA i 

L’ESTARTIT – ARA PL I JUNTS X CATALUNYA  PER A LA MODIFICACIÓ DEL 

TEXT REFÓS DE LA LLEI MUNICIPAL I DE RÈGIM LOCAL DE CATALUNYA 

 

Catalunya no té una llei de contractes pròpia. La contractació en el món local és 

una de les qüestions que més ocupen i preocupen els ens locals i que afecta de 

manera transversal a tots els departaments i professionals de l’administració.  
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Un dels temes que provoca més paperassa administrativa i conceptual és el que 

es refereix als contractes menors i la seva recurrència. Totes les administracions 

s’omplen la boca per intentar fer una aposta pels proveïdors de proximitat, de km 

0, però la durada dels contractes menors, limitada a 12 mesos, fa que els 

proveïdors de cada municipi perdin contractes enfront de grans proveïdors 

externs.  

Trobar una solució en els contractes menors successius facilitaria la gestió interna 

dels ajuntaments i, alhora, permetria protegir als proveïdors locals. Altres 

comunitats autònomes ho tenen regulat, cosa que podria ser extrapolable a 

Catalunya mitjanant una modificació del Text refós de la Llei municipal i de règim 

Local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, seguint, 

per exemple, el model de Navarra, que ha regulat la qüestió a la Ley Foral 2/201, 

de 13 d’abril, de Contratos Públicos en el seu article 81.3, on determina:  

“Artículo 81. Régimen especial para contratos de menor cuantía.  

1. Se considerarán contratos de menor cuantía aquellos cuyo valor 

estimado no exceda de 15.000 euros cuando se trate de suministros o servicios 

y de 40.000 euros cuando se trate de contratos de obras.  

2. La tramitación del contrato sólo exigirá la previa reserva de crédito, si 

fuese necesario conforme a la normativa presupuestaria y contable aplicable al 

poder adjudicador del que forma parte el órgano de contratación, y la 

presentación de la correspondiente factura.  

3. En el caso de suministros y servicios de prestación sucesiva, solo será 

posible la utilización de este procedimiento si el valor estimado, teniendo en 

cuenta el gasto previsto para los siguientes 48 meses, no supera la cantidad 

señalada en el punto primero de este artículo”.  

  

A l’espera que algun dia hi hagi una Llei de contractes de l’àmbit local català, 

considerem que aquest tipus de modificacions ajudarien, i molt, als ajuntaments 

del nostre país, especialment als municipis petits i mitjans on la càrrega 

burocràtica i administrativa ofega els serveis jurídics i tècnics de l’administració.  

És per tot això que des dels Grups Municpals de COMPROMIS amb TORROELLA 

i L’ESTARTIT-ARA PL  i JUNTS X CATALUNYA  proposem l’aprovació dels 

següents   
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ACORDS  

PRIMER: Instar al Parlament a impulsar la modificació del Text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 

28 d’abril, per tal de recuperar l’article 279, avui derogat, tot intitulant-lo i dotant-

lo d’aquest nou contingut:  

“Contractes menors  

1. Es consideren contractes menors aquells el valor estimat dels quals no 

arribi als 15.000 € quan es tracti de subministraments o serveis, ni als 

40.000 € quan es tracti de contractes d’obres.  

2. La tramitació del contracte només exigeix la prèvia reserva de crèdit, si és 

necessari d’acord amb la normativa pressupostària i comptable aplicable 

al poder adjudicador del qual formi part l’òrgan de contractació, i la 

presentació de la factura.  

3. En cas de subministraments i serveis de prestació successiva, només serà 

possible l’ús del contracte menor si el valor estimat, tenint en compte la 

despesa prevista pels 48 mesos següents, no supera la quantitat 

assenyalada al punt primer d’aquest article”.  

SEGON: Donar coneixement d'aquests acords al Govern de la Generalitat de 

Catalunya, als grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya i al Col·legi de 

secretaris, Interventors i Tresorers d’Administració Local (CSITAL).  

TERCER.- Instar a la Generalitat de Catalunya d’iniciar la tramitació d’aquesta 

llei.»  

  

Intervencions:  
 
Sr. Cordon: només per afegir que en el redactat està posat que la moció es va presentar 
per el nostre grup, i proposem que sigui més institucional.  
 
Sr. Alcalde: si l’Est i Psc estan d’acord, pot ser una proposta de tot el ple.  
 
S’acorda que sigui proposta de tot el ple.  
 
 
Votacions: 
 
A favor:  
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- UPM (Sr. Colomí, Sra. Bonada, Sr. Martinoy, Sra. Oliveras, Sr. Pigem i Sra. 
Viegas) 
- Compromís-PL (Sr. Cordon i Sr. Aladid) 
- L’EST-TE (Sra. Pibernat i Sr. Siliceo) 
- ERC-AM (Sra. Company i Sr. Oliver) 
- OTE-AMUNT (Sr. Roura i Sr. Sánchez) 
- JUNTS-CM (Sr. Puig i Sra. Mercader) 
- PSC-CP (Sr. Moreno) 

 
 

En contra: 
 
No n’hi ha. 
 
Abstencions 

No n’hi ha. 

 

4. ASSUMPTES URGENTS.  

 
No n’hi ha.  
 
 
 

B) PART DE CONTROL 
 
 
5. DACIÓ DE COMPTES DELS DECRETS D’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES 
DELEGADES DEL NÚMERO 5938 AL NÚMERO 6663 CORRESPONENTS AL 
PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 DE NOVEMBRE DE 2023 AL 15 DE DESEMBRE 
DE 2023. 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals (ROF), l’Alcalde exposa als i les membres del Ple, que han tingut 
a la seva disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les 
regidories delegades del número 5938 al número 6663 corresponents al període 
comprès entre el 16 de novembre de 2023 al 15 de desembre de 2023, per tal que les 
regidores i els regidors coneguin el desenvolupament de l’administració municipal als 
efectes de control i fiscalització dels òrgans previstos en l’article 22.1. a) de la llei estatal 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL).  
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que les i els portaveus dels grups municipals del consistori que no formen 
part del govern municipal han anat rebent les actes de les juntes de govern local, motiu 
pel qual no es relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del plenari.  
 
 
Intervencions:  
 
Sra. Mercader: detectem que es fan compres fora del municipi quan al municipi 
s’ofereixen aquests serveis: compra per a l’esterilització dels gats, compra de telèfons 
de la marca Samsung, compra de plantes, compra de lones de publicitat, etc...ens 
agradaria que es tinguessin més cura.  
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Sr. Alcalde: el percentatge de compres que es fan a Torroella és elevat. De la resta 
deuen ser petites compres o del tema del veterinari.  
 
Sr. Sanchez: tenim dos o tres veterinàries, i anem a un o altre a vegades en funció de 
la disponibilitat que tingui cadascú.  
 
5. PRECS I PREGUNTES.  
 
Sra. Mercader: hem vist que s’està preparant una ordenança pel tema dels patinets, ho 
hem vist a les xarxes socials, però no ens han informat.  
 
Sr. Puig: recordatori que el ple passat vaig demanar a la regidora l’informe de la fira de 
St. Andreu, i el torno a demanar.  
Preguntar per la decisió d’anular l’aparcament del Lledoner la vigília de reis i per què? 
 
També dels decrets, hem vist un informe sobre l’edifici del Cinema i la Sala, contundent, 
sobre les deficiències estructurals - ja n’hi havia vist altres anys endarrere, hi ha un del 
2019 amb mancances tècniques - i no creuen que s’estan fent activitats obertes al públic. 
Per petites deficiències es tanquen activitats privades, i ara un edifici municipal no es 
tanca amb aquestes deficiències? 
 
També hem parlat dels problemes d’aigua, i volia preguntar , si sap que hi ha recollida 
de veïns que han fet un document que s’han passat entre ells per protestar d’un mal 
servei, ja que quan hi havia la companya d’aigua, les avaries es feien amb més o menys 
rapidesa. Ara es truca a la policia i no tenen resposta i han d’esperar i es triga molt més.  
 
Sr. Siliceo: hi ha una persona dormint en un caixer a l’Estartit, i és cert que s’està actuant 
i tenen reunions. Però el problema és que esta dormint en un caixer i se l’ha de treure 
d’allà. No és una qüestió de seguretat, però en un cas d’humanitat això no es pot 
permetre. 
 
Sra. Pibernat: referent a l’obra de Germanwins que s’han de fer als Griells per el noi que 
va morir, la situació és que ha quedat desert, i dels diners que teníem inicialment en 
queden menys, i la situació que es planteja, si es complementaran els diners per 
l’ajuntament, o es farà un projecte més senzill amb els diners que queden. 
 
També vam demanar el quadre d’inversions del pressupost i el tornem a demanar.  
 
Fer també una petició sobre el pla local de residus, per tal que en la reunió que s’ha de 
fer pugui participar l’Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit.  
 
També en referència a la inversió dels testos ha donat de sí, i en quant a imatge, els 
testos els tenim, i es van posar llaços vermells per nadal, però o els comerciants no 
estan motivats per posar una planta, i no fan gaire goig.  I caldria potser motivar que els 
comerciants participin. 
 
També suposo que potser caldrà demanar al Departament de Territori, que els carrils 
no tenen delimitat correctament les línies de delimitació a les carreteres i les rotondes.  
 
Sr. Aladid: l’esglaó de pàrvuls, la gent s’entrebanca, i caldria arranjar-lo, ja ho he 
demanat.  
 
Els veïns de l’Ovelleria i Sobrestany, diuen que a la carretera no passen dos cotxes i 
caldria fer alguna cosa.  
 
I del pàrquing del Guillem, caldria senyalitzar per activitats del poble, per descarregar el 
poble de vehicles.  
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Sr. Cordon al Sr. Roure: com pot pensar que 600 euros és un lloguer assequible? 
Aquesta és política de lloguer que vol per al municipi? Això s’emmarca per les 
declaracions de l’equip de govern a les xarxes sobre els pisos que es farà una promoció 
amb aquestes quanties. Però un lloguer d’aquesta quantitat no és assequible. 
 
Preguntar si també la nova plataforma digital funciona per fer tràmits. L’experiència 
personal va ser no correcte, ja que al final es va dirigir al servei tècnic d’Albacete i no a 
Torroella de Montgrí. I el prec, és si serà així de difícil presentar una simple instància. 
Serà així de difícil? 
 
Tema patinets, hem vist que avui s’ha anunciat a les xarxes socials amb participació 
ciutadana, la creació d’una ordenança. A partir d’ara tota nova ordenança o canvi de les 
que tinguem passa per participació ciutadana? També passarà amb les ordenances 
fiscals? Ara les ordenances passen per participació ciutadana? 
 
En un ple de la passada legislatura,  es va dir que un hotel de l’Estartit va acollir persones 
d’Ucraïna, ara sembla que hi ha gent acollida d’altres nacionalitats. Quanta gent hi ha 
acollida ara a l’hotel Flamingo i qui assumeix el cost? 
 
També hem vist a les xarxes que s’han posat en marxa els nous semàfors de l’Estartit. 
Quin criteri tècnic s’han tingut en compte per posar-los en aquest punt i no en altre? 
 
I també en referència al tema de la protecció del pas de vianants del Torrent dels Ayats, 
seria interessant que hi hagués un semàfor o agent de la policia local. Hem fet molts 
precs i això no està protegit. Creiem que és necessari protegir-lo.  
 
Sr. Sánchez: pregunta sobre el tema de l’ordenança dels patinets, que s’ha penjat a la 
plataforma, si és a nivell normatiu? 
 
Sr. Secretari: fa una explicació tècnica del fet i de què son les consultes públiques 
prèvies.  
 
Sr. Roure: bona nit i bon any. Respecte el tema de la presentació d’un Coliving de 
restauració en dos edificis antics del nucli i fomentar un nou model de convivència, la 
paraula assequible no ho posa, tot i que es posa preus raonables en comparació dels 
preus de la zona. Quan marca que son preus raonables, és perquè s’inclou tema llum, 
aigua i gas. I el lloguer real passa per sota d’aquests 600 €. Però això no són les 
polítiques que es volen impulsar des d’Habitatge, i aquesta és una iniciativa privada, 
però nosaltres creiem que el foment de l’habitatge ha de ser amb preus més baixos i per 
altres tipus de persones.  
 
Estem treballant projectes d’habitatge interessants, però no m’agradaria entrar en el 
matis d’habitatge assequible, perquè no surti a les notes de premsa.  
 
Sra. Bonada: sobre el tema del senyor que està dormint en un caixer, fa temps que ho 
treballem, i és un problema de salut mental. Quan es medica té la malaltia controlada, i 
quan viu amb la seva família no hi ha problema. Quan deixa la medicació és quan marxa 
de casa i es situa sempre en el caixer. Quan parlo amb les tècniques que fan el pla de 
treball i la família, ell no accepta els recursos que li donem, ja que se li han ofert pisos 
d’emergència. I quan es rebutgen aquests recursos, el problema s’intensifica. El 
problema també són els dies de fred. Hem valorat oferir-li nits d’hotel, però  es considera 
que si se li ofereix això, es trenca el pla de treball.  
Avui ha accepta les petites ajudes que li hem ofert, i ha acceptat marxar de l’Estartit i 
buscar una habitació fora el municipi per trencar amb els vincles familiars, doncs així ho 
vol. Avui hem avançat i demanaria un pel mes de paciència.  
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Sr. Siliceo: l’empresa propietària el caixer s’ha involucrat? 
 
Sra. Bonada: s’han queixat, però nosaltres prioritzem que no passi les nits d’hivern 
fredes al carrer. Ell no accepta el pis compartit i el recurs de nits d’hotel, les tècniques 
ho desaconsellen perquè trenquem el pla de treball. La propera reunió és amb la família, 
però informarem de com va la situació.  
 
I del tema de l’hotel Flamingo, durant el setembre van arribar altres nacionalitats, 
Colombians, senegalesos, etc.. i a dia d’avui el nombre cal actualitzar-lo. Però la darrera 
dada era d’uns 70 o 80 persones. La problemàtica és que inicialment hi havia menors, 
cosa que no haurien de ser.  
 
Sra. Oliveres: de les plantes dels testos, hi ha qui està més implicats i altres que no tant.  
 
Sr. Alcalde: de l’informe de la Sala i el cinema, és una activitat des de fa anys, molt 
antiga, i els problemes amb les activitats solen ser noves. De la sala i cinema es vol fer 
un pla per anar posant al dia l’equipament.  
 
Dels problemes de l’aigua, el servei és exactament el mateix que abans, amb el mateix 
personal. Sí que s’ha canviat el sistema de les emergències, el que ho fa la policia, i no 
he rebut queixes en aquest sentit fora d’un cas concret amb una família. Aquesta família 
ja va fer una noticia que no era certa i es va rectificar per un mitjà nacional.  
 
Nosaltres hem municipalitzar l’aigua sense massa problema.  
 
Del tema Germanwings, la setmana passada vam tenir la mala noticia que el projecte 
va quedar desert. Es va fer una adequació del projecte que no es va cobrar, i la partida 
és la mateixa.  
 
Avui ho parlava amb el Secretari i la Tècnica d’administració general, i és una qüestió 
que no és fàcil a nivell contractual. I s’ha de fer de la manera que es marca legalment. 
Es mirarà de fer un procediment negociat per veure si es pot executar l’obra de la forma 
més ràpida possible. No és un projecte normal ja que és un projecte emocional. La 
trucada de la Sra. Calvo, que és encantadora, només demana que es faci el projecte.  
 
Del tema dels carrils de la Rotonda, ho comunicarem al Departament de Territori. Però 
de la Rotonda crec que no s’ha marcat mai. Farem un requeriment però sembla que no 
volen marcar una discontinua. 
 
Del pàrquing del Guillem, és una bona proposta, i de cares al proper any, es tractaria de 
fer noves bosses d’aparcament senyalitzades, ja que hi ha molta gent.  
 
Dels nous semàfors de l’entrada de l’Estartit, és el lloc a on arriben els carrils bici. I portar 
les bicis a la rotonda del Rifort comportava certa perillositat. I per això tècnicament es 
van decidir els semàfors d’aquesta manera.  
 
Del tema de ca l’Ayats, aquí alguna cosa s’haurà de fer, un avis, o un tipus de semàfor.  
 
Del Camí de Sobrestany, s’han fet algunes actuacions. Però no es poden fer grans 
coses en zones rurals. Però no és un camí per anar molt ràpid.  
 
Del tema de la plataforma digital, s’acaba de començar, fa uns 15 dies, i qualsevol canvi 
en aquest procés és complexa, es trigarà uns dies a que tot estigui en ordre, i que els 
primers dies són complicats, fins que es va solucionar tot.  
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Encara no hem fet la formació, però ja començo a signar i el trobo molt més clar que 
l’altre, i no tinc problemes amb la gestió dels documents. Jo no ho sé, però sembla que 
ens anirem adequant i creiem que els ajuntaments que s’estan sumant estan contents.  
 
De l’esgraó dels pàrvuls, ho recordarem a la brigada que ho esmeni.  
 
Del quadre d’inversions, tenim planificat acabar-lo de polir, i el portarem a aprovar pel 
ple.  
 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el senyor alcalde aixeca la sessió, a les 21.10 
h i per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta 
que signa el senyor alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
 
 
 
 

Secretaria_plens

Expedient 3171ENIF: P1721200B

Decret Nº 464 de 09/02/2024 "Acte del Ple del 10 de gener de 2024" - SEGRA 1188

La comprovació de l'autenticitat d'aquest document i resta de la informació està disponible a https://torroellademontgri.sedipualba.es/

Codi Segur de Verificació: HECA AAUJ Y4RX 2E2D FRZJAJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ

SIGNAT PER

L'A
lca

ld
e

Jo
rd

i C
ol

om
í M

as
sa

na
s

9/
2/

20
24

SEGELL

Do
cu

m
en

t i
nc

or
po

ra
t a

l l
lib

re
 d

e 
re

so
lu

cio
ns

9/
2/

20
24

Pàg. 14 de 14

https://torroellademontgri.sedipualba.es/firma/infocsv.aspx?csv=HECAAAUJY4RX2E2DFRZJ
https://torroellademontgri.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=40067&csv=HECAAAUJY4RX2E2DFRZJ
https://torroellademontgri.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=40144&csv=HECAAAUJY4RX2E2DFRZJ

		2024-02-14T14:27:11+0100
	Signatures electròniques XAdES disponibles a https://torroellademontgri.sedipualba.es/ amb CSV HECAAAUJY4RX2E2DFRZJ
	Seu Electrònica deAJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ




